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پس از کش و قوس های فراوان 8 آذر دور جدید مذاکرات در 
گراند هتل وین بار دیگر آغاز می شود. علی باقری کنی، مذاکره 
کننده تیم ایرانی از به کار بردن نام برجام تعمداً پرهیز می کند. از 
طرف دیگر مذاکرات جدید را راهی برای احیای برجام نمی داند 
و فقط از لغو تحریم ها سخن می گوید. کلی گویی ها و عدم ارائه 
برنامه مشخص از سوی تیم مذاکره کننده جدید ایرانی، ارسال 
های سیگنال های مبهم را باعث شده و پیش بینی مذاکرات وین را 
دشوار کرده است. کلی گویی ها و بازی با کلمات تیم مذاکره کننده 
ایرانی را در دو وجه می توان مورد بررسی قرار داد. یک وجه این 
است که دولت ابراهیم رئیسی هنوز نتوانسته به اجماع مورد نظر در 
خصوص پرونده برجام برسد و سعی دارد با لفاظی روند را کش دهد 
تا ببیند پای میز مذاکره چه اتفاقی رخ می دهد. وجه دیگر ماجرا 
این است که تیم مذاکره کننده ایرانی به دنبال برند     سازی جدید 
برای خودش است و سعی دارد به نتیجه رساندن مذاکرات را با نامی 
جدید برند خود بکند. در حقیقت ردپای دولت حسن روحانی را در 
پرونده برجام و مذاکرات وین پاکسازی کند. هنوز کسی نمی داند 
رویکرد این تیم در پشت میز مذاکرات چگونه خواهد بود و پرونده 
برجام به چه سمتی حرکت می کند. با این حال ایران از سه شرط 
خود برای بازگشت آمریکا به برجام سخن گفته است که به نظر 
نمی رسد شروط قابل اجرائی از سوی آمریکایی ها باشد. غربی ها از 
پیشرفت هسته ایران و افزایش غنی سازی اورانیوم ایران به شدت 
نگران هستند. بدون شک ایران از تعهدات برجامی خود فاصله 
بسیاری گرفته است، اما آمریکایی ها معتقد هستند که با مذاکرات 
وین می توانند پیشرفت هسته ای ایران را نیز از طریق آژانس انرژی 
اتمی کنترل کنند. بر همین اساس دولت جو بایدن مدعی است 
قصد دارد از طریق مذاکرات در شهر وین زمینه های لازم برای 
بازگشت کشورش به توافق هسته ای برجام را فراهم کند. به نظر 
می رسد دولت بایدن نقشه راه مشخص تری برای پرونده برجام 
دارد و وارد بازی میانه ای با ایران شده است. یکی از دلایل اصلی 
این شرایط وجود تحریم ها و بلاتکلیف بودن پرونده برجام است. 
دولت رئیسی برای تحقق بخشیدن به شعارهای انتخاباتی خود که 
بیشتر شامل مسائل اقتصادی می شد، نیاز به حل مسئله برجام 
دارد. بدون شک تمام راه ها برای دولت رئیسی از میز مذاکرات 
وین می گذرد. آمریکا و غربی ها نیز به حل پرونده ایران نیاز دارند 
تا از پیشرفت هسته ای ایران جلوگیری کنند. اما سوال این است 
که میز مذاکرات چه نتیجه ای را رقم می زند؟ بدون شک دولت 
بایدن نمی تواند شروط ایران را رقم بزند، اعم از تعهد به عدم خروج 
از برجام یا لغو تمام تحریم ها. ایران نیز نمی تواند دانش ارتقا یافته 
هسته ای خود را از بین ببرد و به شرایط هسته ای 2015 بازگردد. 
بر همین اساس طرف های مذاکره کننده تنها راهی که دارند حل 
مسئله با بازی میانه است. یعنی یک توافق میان مدت یا کوتاه 
مدت و هر دو طرف باید به کمترین چیزی که باقی مانده بسنده 
کنند و پرونده برجام را وارد چندین توافق در بازه زمانی چند ساله 
بکنند. چنین توافقی باعث روند اعتمادسازی در روابط دو کشور 
نیز داشته باشد و همچنین در صورت خروج دوباره آمریکا از برجام 
ضرر این موضوع را کاهش داد. با تمام این شرایط باید دید 8 آذر 
روند مذاکرات در وین به چه صورتی پیش می رود و تیم جدید چه 

راهی را بر روی میز مذاکرات قرار می دهد.

 

تجربیاتی که از تصمیمات مهم و درست در امر خودروسازی 
در ذهن داریم، به دلیل دخالت های مربوط و نامربوط افراد و 
به ویژه مسئولان است که به نتیجه نرسیده. در مجلس هشتم 
طرحی نوشته شد که طی آن به خودروسازان پنج سال مهلت 
داده شد که تولیدات خود را به استانداردهای بین المللی برسانند 
و در این صورت اجازه دارند تولید را ادامه بدهند و در صورتی که 
شرکت خودروسازی ظرف مهلتی که دارد، روی کیفیت و قیمت 
کار نکرد و همچنان اتومبیل های بی کیفیت با قیمت های بالا به 
مردم فروخت و از طرفی مردم هم چاره ای جز خرید این تولیدات 
ندارند، در این شرایط بعد از پنج سال اجازه ورود خودرو داده 
شود. با کمال تاسف دست هایی اجازه اجرای این قانون را ندادند 
و به نحوی از انحاء این قانون به سرانجام نرسید. مشابه این در امر 
قانونگذاری را زیاد داریم. یعنی قانون تصویب کردن یک امر و 
اجرای صحیح آن مهمتر از تصویب قانوناست. برخی نمایندگان 
تصور می کنند با تصویب طرح هایی که فراوان هم ظرف این 
مدت شاهد بوده ایم، می توانند به توسعه کشور و مردم خدمت 
کنند، غافل از اینکه همین طرح که دیروز تصویب شد ایرادات 
فراوانی دارد و عده ای می توانند از آن سوءاستفاده کنند کمااینکه 
در گذشته هم چنین بوده و درنهایت روزبه روز از کیفیت تولید 
خودروهای ایرانی کاسته شد. به عنوان مثال این طرح می گوید 
که در ازای صادرات می توانید وارد کنید. پرسش این است 
که اولا چه صادراتی؟ اگر صادرات فقط خودروی ایرانی باشد 
که در جایی خریدار ندارد. حتی سوریه که به کمترین قیمت 
خریداری می کرد، اخیرا به رغم اینکه تمامیت ارضی اش را هم 
مدیون تلاش ایران است، از خرید سر باز می زند. سوال این است 

که به کجا می خواهید خودرو صادر کنید که در قبال آن بتوانید 
خودرو وارد کنید؟ تحقق این امر با شرایط کیفی خودروهای 
تولیدی ما امکان پذیر نیست. ممکن است گفته شود که قطعه 
صادر می کنیم. در این صورت باید قبل از آن خودروی مربوطه 
در کشور مقصد وجود داشته باشد تا قطعات مورد استقبال واقع 
شود. مشکل این است که مسئله را ریشه ای حل نمی کنیم. 
درحقیقت باید مهلت معینی به خودروسازان داخلی داده شود و 
اگر نتوانستند، آنگاه ورود خودروی خارجی را به داخل آزاد کنند. 
مردم چه گناهی کرده اند که گیر مدیریت ضعیف ما افتاده اند؟ 
گناه مردم چیست که باید قیمت گزافی بپردازند و کیفیت بسیار 
پائینی تحویل بگیرند. قیمت پراید به 195 میلیون تومان رسیده 
درحالی که با این مبلغ می توان یک خودروی خوب خارجی 
خریداری کرد. ظلمی از این بالاتر نیست که مردم کشورمان را 40 
سال است معطل کیفیت کرده ایم و نه تنها کیفیت افزایش پیدا 
نکرده بلکه کاهش هم یافته و قیمت هم چند ده برابر شده است. 
بعضا افراد برای خرید اتومبیل جدید بیم آن را دارند که از نظر 
کیفی به پای خودروی 10 ساله ای که زیر پایشان است، نرسد. 
بنابراین مصوبه خودرویی هیچ کمکی به کیفیت خودرو در داخل 
کشور نمی کند بلکه راه سوءاستفاده را برای سوءاستفاده چی ها و 
افرادی که چند سالی است خودروهایشان در گمرک بندرعباس 
دارد خاک می خورد و منتظر راه مفرّی هستند که بتواند وارد 
کنند، باز می کند و خاصیت دیگری ندارد. یعنی عملا این مصوبه 
به واردات خودرو با قیمت بالا به بهانه صادرات منجر می شود ولی 
هیچ کمکی به کیفیت داخلی خودروی تولید کشور نمی کند، 
به دلیل اینکه تابه حال تصمیم درست و علمی همان طور که در 
کشورهای شرقی و نه در کشورهای غربی گرفته می شود را در امر 
خودروسازی شاهد نیستیم تا مردم را از گرفتاری خودروهایی 
که خودش عامل کشته شدن تعداد زیادی از هموطنانمان 

می شود،رها سازیم.

 ، FTAF ،اقتصاد ایران با مشکلات مختلفی از جمله تحریم
نداشتن دپیلماسی موثر با کشورها و عدم عضویت در پیمان های 
منطقه ای و بین المللی، فقدان ثبات در قوانین، مباحث داخلی و 
خارجی و ... مواجه است. در حقیقت وجود عدم قطعیت به اقتصاد 
کشور آسیب وارد می کند. اقتصاد ما برای رشد و توسعه نیازمند 
سرمایه گذاری است، نیازمند ثبات و آرامش هم هست. در دهه 
اخیر سرمایه گذاری در کشور منفی بوده و کاهش چشمگیری 
داشته است و اگر بخواهیم صادرات خود را افزایش بدهیم، 
باید تولید بیشتری داشته باشیم که تولید بیشتر هم نیازمند 
سرمایه گذاری بیشتر و وجود فضای مناسبی برای سرمایه گذار 
است تا بتواند برای آینده خود برنامه ریزی تولید و صادرات داشته 
باشد. اگر اینها نباشد کشور با مشکل مواجه می شود. آمارها نشان 
می دهد که در سال های گذشته میزان تجارت خارجی و صادرات 
کاهش پیدا کرده و به تبع آن هم واردات کم شده است؛ لازمه 
صادرات، واردات است و نمی توان تجارت را یک سویه انجام داد. 
صادرات باید همراه با واردات باشد به ویژه برای کشور ما که بخشی 
از مواد اولیه مورد نیاز برای تولید وارد می شود. هیچ کشوری نیست 

که بتواند همه نیازمندی های خود را تولید کند. کشورها باید در 
حوزه هایی که مزیت  دارند تولید کننده باشند و در حوزه هایی 
که مزیت ندارد واردات صورت گیرد و این تعامل با دنیاست که 
می تواند باعث رشد و توسعه اقتصادی کشور شود. کشور نیازمند 
بهره وری خوب و بالایی است که لازمه آن بکار گیری نیروی انسانی 
نخبه است که متاسفانه بخش بزرگی از نیروهای انسانی نخبه 
دانشگاهی به دلیل شرایط بی ثبات اقتصادی و سیاسی از کشور 
خارج شدند. سرمایه اصلی کشور نیروی های انسانی تحصیلکرده و 
نخبه ای است که به راحتی از دست می روند و برای کشورهای دیگر 
کار می کنند و زمینه توسعه آن کشورها را فراهم می کنند. حتی 
نیروهای نخبه ای که در کشور مانده اند هم به درستی مورد استفاده 
قرار نمی گیرند. بسیاری از نیروهای دانشگاهی و تحصیلکرده با 
جبر وضعیت جامعه در مشاغلی مشغول هستند که هیچ ارتباطی 
به تحصیلات آنها ندارد و این اتفاق باعث کاهش بهره وری می شود. 
دولت ها به این موضوع توجه کافی ندارند و یکی از نقاط ضعف 
جدی مدیریت منابع انسانی و بهره وری همین است که نیروهای 
توانمند ایرانی بار سفر می بندند و راهی سایر کشورهایی می شوند 
که ثبات اقتصادی و نیازهای اولیه زندگی و زمینه پیشرفت را 
برای همه فراهم می سازند. ایران نیازمند برنامه منسجمی است 
که بتواند در همه حوزه ها تصمیمات دقیق بگیرد تا بتوان به آینده 

امیدوارتر بود.
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مناقشات روزمره سیاسی در ایران حالا به انتصاب های 
فامیلی کشیده شده و بحث آن بالا گرفته است. این مناقشه 
هم مثل سایر مناقشات سیاسی در کشور ما، به نظرم در 
»نقطۀ صحیح« خود مورد بحث قرار نمی گیرد و از این رو، 
بیشتر به سرگرمی بین جناح های سیاسی بدل شده است 
تا موضوعی برای کاهش دامنۀ فساد یا برداشتن گامی به 
سمت عدالت. در واقع مسأله بی عدالتی و فسادِ ناشی از آن 
در کشور ما پایه ای تر از آن است که از طریق غوغا بر سر 
انتصاب های فامیلی بتوان قدمی در جهت حل آنها به پیش 
گذاشت. حقیقت تلخ این است که درهای مدیریت و تصدی 
مشاغل دولتی به روی همۀ فرزندان این کشور باز نیست. 
مسئولان کشور پنهان نمی کنند که فقط جمع به خصوصی 
با گرایش اعتقادی و سیاسی تعریف شده ای تحت عناوین 
»انقلابی«، »ارزشی« یا »حزب اللهی« ازحق تصدی مشاغل 
دولتی در سطح بالا و میانه برخوردارند و سایر گرایش ها 
با هر میزان از تخصص، تعهد، لیاقت و صلاحیت راهی به 
پست های مدیریتی و دولتی ندارند. به همین منظور نیز 
نظام گزینشی اعتقادی - سیاسیِ سفت و سختی از همان 
سال های ابتدایی انقلاب شکل گرفته است تا مانع حضور 
افرادی با گرایش های متفاوت وارد سیستم دولتی شود. 
این تبعیض چنان نهادینه شده و جا افتاده است که پنداری 
امری طبیعی است و از همین رو در بحث های مربوط به 
عدالت و فساد، معمولا به آن اشاره نمی شود و در عوض بر سر 
مسائل حاشیه ای دعواهای پوچ و بی حاصل به راه می افتد. 
وقتی قرار است تمام پست های مدیریتی بالا و میانه بین یک 
»کاست ویژه« رد و بدل شود و فرزندان دیگر اقشار مردم 
عملا از آن محروم باشند، دیگر واقعا برای جامعه ما چه فرقی 
می کند که فلان مدیر، دامادش را به عنوان معاون و مشاور 
خود منصوب کند یا داماد فرد دیگری از اعضای کاست ویژه 
را! بنابراین، با وضع موجود، نزاع بر سر انتصاب های فامیلی 
نزاعی بینِ کاستی و درون گروهی برای دستیابی به مشاغل 
اصطلاحا نان و آبدار است و ربطی به یک خانوادۀ معمولی 
ایرانی پیدا نمی کند. به هر حال، تا زمانی که تبعیض 
مبنایی حق ویژه مدیریت از سوی قشری خاص پا بر جا 
باشد، ممنوعیت انتصاب های فامیلی نه گره ای از بی عدالتی 
می گشاید و نه به کاهش فساد منجر می شود. علاوه بر این، 
ممنوعیت انتصاب های فامیلی در چنین شرایطی هم صرفا 
جنبه صوری خواهد داشت، زیرا همان طور که گفته شد؛ 
با این وضع، داماد یک مدیر اگر توسط پدرزنش هم به کار 
گرفته نشود، توسط مدیر دیگری مثلا پدرزن دوستش به کار 
گرفته خواهد شد! چنین فردی حتی اگر به فرض، به شغلی 
دولتی هم گماشته نشود و در بخش خصوصی مشغول به 
کار شود، باز هم از امکان برخورداری از هر نوع رانتی از جمله 
به دست آوردن پروژه های مختلف دولتی برخوردار خواهد 
بود. وقتی قرار به شایسته سالاری به طور عام و رعایت »کَيْ 
لَا یکَُونَ دُولۀًَ بیَْنَ الْغَْنِیَاءِ مِنْکُمْ« نباشد، دیگر منازعه بر سر 
انتصاب فامیلی پوچ و بی حاصل است. معنی آیه: تا در میان 

دولتمندان شما دست به دست نچرخد.

دربابِانتصابهایفامیلی

 محمدرضا خباز
نماینده ادوار مجلس

عباس آرگون
عضو اتاق بازرگانی ایران

  احمد زیدآبادی 
روزنامه نگار و فعال سیاسی 

armanmeli. ir

روزنامه صبح ایران

پنجشنبه
1400  .08    .27
12    ربیع الثانی 1443

 18  نوامبر2021
قیمت 4000 تومان

 شماره 
1160
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آرمان ملی: بیش از 3 ماه از روی کارآمدن 
دولت سیزدهم به ریاســت سید ابراهیم 
رئیســی می گذرد و همه وزارتخانه ها در 

حیطه وظایف و اختیارات خود در حال...

آرمان ملی: حمایت از حقوق کاربران در 
فضای مجازی موضوعی است که از چندی 
پیش به محل بحــث و چالش نمایندگان 
مجلس، سیاســیون و مردم عادی تبدیل 
شده است. طرحی که به اذعان طراحان ...

آرمان ملی:  دوپهلو و نامشــخص بودن 
مواضع مقامات وزارت خارجه دولت رئیسی 
حتی به واکنش کیهان شریعتمداری نیز 
منجر شده اســت. او در مطلبی با عنوان 

»برادرانه با دکتر باقری« نوشت ...

 وقتی داد شریعتمداری 
هم در می آید

واكنش اصولگراها 
به  مواضع  دوگانه 

وزارت خارجه
        حرکت سینوسی وزارت خارجه با   
برجام و تناقض ها درمسائل منطقه ای

 روایتي از نشست نمایندگان 
درباره موضوع اصلي این روزها

 تنش در 
 كمیسیون مشترک 

طرح صیانت 
        نوری: صدای مخالفان طرح را هم 

بشنوید؛ تقی پور: ساکت شوید!

»آرمان ملی« معرفی سومین وزیر پیشنهادی 
آموزش و پرورش را بررسی می کند:

 گزينه    نزديك 
 به فرهنگيان 
تا     سياسيون

        آموزش و پرورش دیگر حیاط خلوت 
دولت ها نمی شود

رهبر انقلاب در دیدار با نخبگان جوان:

همین صفحه

سخــــن روز

صفحه 11

 یادداشت 2

یادداشت 1

تجــربیاتی که از تصمیمات مهــم و درســت در امــر 
خودروسازی در ذهن داریم، به دلیل دخالت های مربوط 
و نامربــوط افراد و به ویژه مسئولان است که به نتیجه 
نرسیده. در مجلس هشتم طرحی نوشته شد که طی آن به 
خودروسازان پنج سال مهلت داده شد که تولیدات خود را 
به استانداردهای بین المللی برسانند و در این صورت اجازه 

دارند تولید را ادامه بدهند و در صورتی ...

آزمودهراآزمودنخطاست

عباس آرگون
عضو اتاق بازرگانی ایران

پس از کش و قوس های فراوان 8 آذر دور جدید مذاکرات 
در گراند هتل وین بار دیگر آغاز می شود. علی باقری کنی، 
مذاکره کننده تیم ایرانی از به کار بردن نام برجام تعمداً 
پرهیز می کند. از طرف دیگر مذاکرات جدید را راهی برای 
احیای برجام نمی داند و فقط از لغو تحریــم ها سخــن 

می گوید. کلی گویی ها و عدم ارائه برنامه ...

 ، FTAF ،اقتصاد ایران با مشکلات مختلفی از جمله تحریم
نداشتن دپیلماسی موثر با کشورها و عدم عضویت در 
پیمان های منطقه ای و بین المللی، فقدان ثبات در قوانین، 
مباحث داخلی و خارجی و ... مواجه است. در حقیقت وجود 
عدم قطعیت به اقتصاد کشور آسیب وارد می کند. اقتصاد ما 

برای رشد و توسعه نیازمند ...

همهراههاازوینمیگذرد
پرستو بهرامی راد

روزنامه نگار

همین صفحه

همین صفحه

درکبحرانهابرایاقتصادامروز

 محمدرضا خباز
نماینده ادوار مجلس

گزارش »آرمان ملي« از دیدگاه و نقدهاي مطرح در مجلس:

  
گردن»قبليها«نیندازید؛بساست

گلایه های رئیس کمیسیون  اقتصادی مجلس و دیگر همفکران او از عملکرد دولت های روحانی درحالی بیان می شود که فقر را نمی توان حاصل سیاست یک دولت دانست

تشویقجوان
بهترککشور
خیانتاست
  می توان برای همه
 مشکلات کشور 
راه حل علمی 
پیدا کرد

چرابورسسبزشد؟

انتشار خبر لغو آزادسازی قیمت خودرو در انتهای هفته 
گذشته جو بازار در نیمه ابتدایی این هفته را متشنج کرد. در 
ادامه اما فروش های هیجانی در بازار کمتر شد اما هنوز ورودی 
جدیدی به بازار نداریم. اتفاقی که طی دو روز اخیر منجر به سبز 
شدن بازار شد، ورود جریان نقدینگی نبود، بلکه کاهش قابل 
توجه عرضه کنندگان بود. امروز که بازار مثبت بود نیز خالص 
معاملات کم بود ولی چون عرضه کننده به کمترین حد خود 
رسید، در نتیجه بازار متعادل شد. صنایع کوچک و متوسط در 
چند روز اخیر حرکت بهتری داشتند و انتظار می رود این روند در 
هفته آینده نیز برای آن ها ادامه داشته باشد. به طور کلی در هفته 
آینده انتظار رشد و ریزش ویژه ای نداریم. هفته آینده بازارهای 
مالی از جمله بورس، ارز و… در انتظار نشست هشت آذرماه در 
وین خواهند بود. این موضوع باعث رفتار محافظه کارانه بازارها 
می شود. بخشی از بازار به نتیجه بخش بودن مذاکرات سوگیری 
منفی دارد و بخشی نیز از ابهام به وجود آمده منتفع می شود. 
گروه بانک، خودرو، رایانه، سیمانی ها و حمل و نقل هفته خوبی 
پیش رو دارند. این در حالی است که گروه های ارزی مثل فولاد، 
پتروشیمی، فلزات، چندرشته ای ها و معادن کم نوسان خواهند 
بود. بازار سهام شنبه خنثی است. به طور کلی نیز در هفته آینده 
هیجان ویژه ای در بازار نخواهیم داشت و احتمالا شاخص 

هم وزن قدرت بیشتری داشته باشد.

سلمان نصیرزاده
 کارشناس بازار سهام 

حمله تندروها  به  فیلم قهرمان، آنان را 
 نزد افکار عمومی قهرمان نمی کند

 دلسوزان سینمای ایران به خوبی می دانند که 
 اصغر فرهادی هرگز به داشته های بومی 

فرهنگ ایران زمین پشت نکرده و نمی کند

»آرمان ملی« از خطر محیط زیستی 
جنوب ایران با آبگیری سد ایلیسو 

گزارش می کند:

 سكوت يا 
 زيرآبي در برابر 

حق آب ايران
 بعد از نابودی هیرمند

آب هورالعظیم پشت سدهای 
ترکیه ذخیره می شود

آرمان ملی:  چند روز از آغاز آبگیری 
یکی از بزرگترین سدهای خاورمیانه 
در ترکیــه می گذرد و هنــوز هیچ 
مســئولی از دســتگاه دیپلماسی 
ایران نســبت به ذخیر 43 میلیارد 
متر مکعب آب در آن طرف مرزهای 

ایران، واکنشی از خود ...

صفحه6

صفحه 9
مهدی آیتی درگفت وگو با »آرمان ملی«:

 دولت فراجناحي 
 با حضور نظاميان

شوخي است
 انتصاب نظامیان خلاف 

وصیت امام است
 مشکل اساسی در کشور 

سیاست خارجی است

 

»آرمان ملي« با نگاه به هر دو طیف، انگیزه تخریب ها را بررسي مي کند:

گفت وگوهای  آرمان ملی                                                
جلال ساداتیان :

 شعار نه شرقی نه غربی 
صفحه3کاملا عملی نشد

هومن افاضلی
 عملکرد فوق العاده
صفحه11» اسکو«  و تیم ملی 

یاد                                               د                                               اشت های آرمان ملی                                                
سر مقاله : سیدمصطفی هاشمی طبا

 حفظ ایران؛ 
گفتمان اصلی کشور 

رضا جعفری

 شرط اعتماد به سومین 
وزیر پیشنهادی؟

سهیلا جلودارزاده

 تخصص 
یا تعهد؟

جلال خوش چهره

 پیامدهای اجتناب ناپذیر 
حمله پهپادی در عراق

صفحه 2

صفحه 6

صفحه2

صفحه9

صفحه  3

 حمله شيرين دلواپسان
 به فرهادی!
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